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Slovo starosty
 

Vážení a milí spoluobčané,

zimu máme skoro za sebou a začíná se nám rozjařovat. První jarní den v roce 2023, 
stejně jako v letech předchozích, nastal 20. března. S příchodem jara je spojeno mnoho 
práce na zahrádkách, úklid kolem našich domů a další jarní práce. My na obci se také 
pouštíme do úklidu, ošetřování zeleně a mnoha dalších aktivit.

Jarní počasí a sluníčko láká také k vycházkám po obci i po okolí. A zde musím bo-
hužel opětovně apelovat na pejskaře. Uklízejte, prosím, po svých pejscích, a to nejen 
v obci, ale i na cestách mimo ně. Ať je naše vesnička stále nejen krásná, rozmanitá 
a pestrá, ale také čistá!

Přeji vám mnoho krásných jarních dní a věřím, že sluníčko už co nevidět bude svítit 
každý den a všem nám přinese novou energii a optimistickou náladu!

Petr Maděra, starosta obce  

 
Děje se v obci

• �Křenovický�zpravodaj�mění� šéfredaktora. Od 1. dubna 2023 bude odpo-
vědným redaktorem Tomáš�Maděra. Redakční radou je Zastupitelstvo Obce 
Křenovice. Kontakt na příspěvky zůstává stejný, 

 e-mail: zpravodaj@obec-krenovice.cz.

  Současně velmi děkujeme kolegyni Lucii Zourkové za všechen čas, který to-
muto místnímu periodiku věnovala!

•  Po obci byly znovu rozmístěny lavičky, aby během jarních procházek bylo kde 
odpočívat.

•  Bylo zahájeno výběrové řízení na zpracování místní energetické koncepce 
Obce Křenovice.
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Ze zasedání Zastupitelstva obce Křenovice, konaného 
dne 20. 2. 2023

 
Zastupitelstvo obce schválilo:

•  smlouvu o zajištění financování integrovaného dopravního systému Jihomo-
ravského kraje na rok 2023. Příspěvek obce na standard dopravní obslužnosti 
na rok 2023 činí 195 600 Kč,

•  pronájem části nebytových prostor na adrese Školní 535, Křenovice o velikosti 
cca 30 m2 společnosti Burianová–Rehabilitace, s. r. o., Karla Čapka 1656/13, 
Šlapanice, IČ: 29372313 za účelem poskytování zdravotní služby – fyziotera-
pie za měsíční nájemné ve výši 2 135 Kč,

• rozpočtové opatření č. 2/2023,

•  podání žádosti o dotaci na Ministerstvo financí do podprogramu 298D2320 
– Podpora obnovy a rozvoje materiálně technické základny regionálního škol-
ství v působnosti obcí. Žádost se podává na možnost realizovat akci Rozšíření 
kapacity ZŠ Křenovice. Obec se zavazuje, že zabezpečí finanční prostředky 
pro zajištění spoluúčasti při financování realizace výše uvedeného investičního 
záměru,

•  podání žádosti o dotaci na realizaci akce Rekonstrukce podlahy na Domu dětí 
Křenovice. Obec se zavazuje, že zajistí dofinancování akce z vlastních zdrojů.

Zastupitelstvo obce delegovalo:
 

•  v souladu s ustanovením § 84 odst. 2. písm. f) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích, v platném znění, pana Petra Maděru (starostu obce) jako zástupce a paní 
Hanu Doležalovou, BA (Hons) (místostarostu obce) jako náhradníka tohoto 
zástupce pro případ jeho nemoci nebo pracovního zaneprázdnění, k zastupo-
vání Obce Křenovice na valných hromadách společnosti Vodovody a kanali-
zace Vyškov, a. s., IČ: 49454587, konaných v průběhu roku 2023.

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
 

• informaci starosty o provedeném rozpočtovém opatření č. 1/2023.
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Základní škola Křenovice informuje
Zápis do ZŠ Křenovice

 
Dne�13.�dubna�2023�od�15�hodin proběhne zápis dětí do ZŠ Křenovice. 

Vlastní průběh zápisu bude následující.

•  Rodiče dětí předškolního věku MŠ Křenovice dostanou v předstihu zápisový 
lístek a žádost o přijetí k základnímu vzdělávání (popřípadě o odklad povinné 
školní docházky). Tyto dokumenty v den zápisu přinesou vyplněné, rovněž 
budou všem přidělena registrační čísla.

•  Žadatelé o odklad podají řediteli školy žádost o odklad povinné školní do-
cházky. Ředitel školy přeruší správní řízení a po dodání nezbytných doku-
mentů tento odklad povolí. Jedná se o posouzení odborného lékaře a poraden-
ského zařízení (to může být nahrazeno doporučením klinického psychologa). 
Oba tyto doklady musí být dodány nejpozději do konce května.

• Ředitel školy rozhodne ve správním řízení o přijetí k základnímu vzdělávání.

•  Seznam přijatých uchazečů bude zveřejněn pod registračními čísly na  
www.zskrenovice.cz od 17. dubna (seznamy budou také vyvěšeny na dveřích 
u vchodu do MŠ i ZŠ Křenovice).

•  Rodiče dětí, které nenavštěvují MŠ Křenovice, si žádost o přijetí (pří-
padně o odklad) a zápisový lístek mohou stáhnout ze stránek školy  
www.zskrenovice.cz nebo ho dostanou v den zápisu.

Ivan Mazáč, ředitel ZŠ a MŠ Křenovice

Třídění bioodpadů
Biologicky rozložitelné odpady neboli bioodpady jsou organické odpady, které jsou 

významně zastoupeny ve směsném komunálním odpadu a tvoří až 40 % jeho hmot-
nosti. Jedná se o zbytky jídel rostlinného původu nebo bioodpad ze zahrad.

Biologicky rozložitelný odpad je díky svým vlastnostem (rychlá doba rozkladu, vy-
soký obsah vody) nevhodný pro ukládání na skládky komunálního odpadu. Odděleným 
zpracováním mohou obce uspořit náklady spojené s vysokými poplatky za skládko-
vání. Bioodpad lze využít pro výrobu kompostu (v domácím kompostéru nebo kompo-
stárně), nebo elektrické energie a tepla v bioplynové stanici.
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V obci Křenovice je možné využít bioodpad následujícím způsobem:

1. Domácí kompostování
Z hlediska trvalé udržitelnosti je domácí kompostování nejvýhodnějším řešením. 

Bioodpad se „vyřeší“ v místě vzniku a konečný produkt kompost je možné využít jako 
cenné hnojivo. Pro tento účel je možné použít kompostéry zakoupené nebo vyrobené 
svépomocí. Aby obec podpořila třídění a využití bioodpadů, zapojila se v roce 2018 do 
projektu „Předcházení vzniku BRKO v DSO Ždánický les a Politaví“ (BRKO = bio-
logicky rozložitelný komunální odpad). Občanům bylo přiděleno 200 ks kompostérů 
o objemu 1 100 l.

Nevýhodou domácího kompostování je, že množství takto zpracovaného odpadu ne-
lze zahrnout do statistik, a tím „vylepšit třídící cíle“ obce. I přes tento drobný nedosta-
tek doporučujeme občanům kompostování jako řešení první volby. V případě zájmu ze 
strany občanů nevylučujeme možnost dalšího pořízení kompostérů.

2. Kontejnery na obci
Občané, kteří nemají prostor pro umístění kompostéru, nebo kompostovat nechtějí, 

mohou využít 770 l kontejnery na bioodpad, kterých je na obci rozmístěno 21 ks.

Do�těchto�kontejnerů�je�možné�ukládat:
bioodpady z domácností – jádřince, listy a nať ze zeleniny, slupky a zbytky ovoce 

a zeleniny, odpad ze zeleně v domácnosti (zvadlé květiny, rostliny z květináčů), sko-
řápky z vajíček (v menším množství), zbytky pečiva a obilnin, kávový odpad včetně 
filtrů a ubrousků, čajový odpad, čajové sáčky, zbytky jídel rostlinného původu, biood-
pady ze zahrad – tráva, plevel, košťály a celé rostliny, zbytky rostlin, listí, seno, sláma.

Do�sběrných�nádob�na�bioodpad�není�možné�ukládat:
fritovací olej, zbytky masa, kosti, kůže, zvířecí srst, plasty, písek, sklo, kovy, ka-

meny, nebezpečný odpad, směsný komunální odpad, stavební odpad, zemina, textil, 
cigarety, popel a uhlí, jednorázové pleny, uhynulá zvířata.

Připomínáme, že kontejnery jsou určeny k ukládání menšího�množství�bioodpadu 
a pro občany, kteří nemají možnost odvozu automobilem. Při ukládání do kontejnerů 
je potřeba být ohleduplní k ostatním a bioodpad ukládat co nejhospodárněji. Např. 
celé větve do těchto kontejnerů nejen nepatří, ale zároveň znemožní uložení dalšího 
materiálu. 

Pokud potřebujete uložit větší množství bioodpadu, využijte prosím sběrný dvůr. 
Pokud jsou všechny kontejnery plné, můžete počkat na jejich vyvezení, nebo odvést 
bioodpad na sběrný dvůr. Ponechání pytlů s bioodpadem (nebo v horším případě se 
směsným odpadem) vedle kontejnerů se může považovat za zakládání černé skládky.
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3. Sběrný dvůr
Větší množství bioodpadu je možné uložit na sběrném dvoře v provozní době, tj. ve 

středu�10–18�hodin, nebo v sobotu�9–13�hodin. Pro bioodpad, který lze ukládat do 
kontejnerů na obci (viz výše), dále potom drobné větvičky, štěpka, hobliny je určen 
velkoobjemový kontejner, který se odváží do kompostárny. Silnější větve se pak od-
váží na štěpkování. O způsobu, jakým bude s bioodpadem naloženo, rozhodne obsluha 
sběrného dvora. 

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem občanům, kteří kompostují nebo jiným způ-
sobem třídí bioodpad.

Obec Křenovice a Výbor pro životní prostředí

Změny v podmínkách ukládání objemných odpadů
Na základě připomínky od společnosti Respono, a. s., která je provozovatelem 

skládky v Kozlanech, si  vás dovoluji informovat o změně podmínek pro ukládání ob-
jemného odpadu. Týká se to zejména velkoobjemových kontejnerů, které si občané 
nechávají přistavit k domu, když potřebují vyvézt větší množství odpadu. 

Od 1.�ledna�2023 není možné na skládku v Kozlanech ukládat využitelné složky od-
padu, jako jsou plasty,�papír,�sklo,�kovy�a�dřevo. Dle nového zákona o odpadech musí 
být navíc zajištěno vytřídění�těchto�využitelných�složek�i�z�objemného. U objemného 
odpadu se jedná především o vytřídění kovů a využitelného dřeva. Stále také platí, že 
pneumatiky a vysloužilá elektrozařízení do objemného odpadu nepatří a je možné ode-
vzdat je na sběrném dvoře v Křenovicích.

Na skládku je možné ukládat jen znečištěné, nebo jinak znehodnocené odpady, ne-
vhodné k materiálovému využití.

Co�nepatří�do�OBJEMNÉHO�ODPADU:

• Využitelné složky (papír, plastové obaly, skleněné obaly)
• Kovy
•  Využitelné dřevo (povrchově neupravené dřevo, čisté palety, bednící desky, 

dřevotřískové desky, dřevěný nábytek, bedýnky na ovoce)
• Vysloužilá elektrozařízení
• Pneumatiky
• Nebezpečný odpad
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Všechny tyto odpady nepatří na skládku a lze je odevzdat na sběrném dvoře v Křeno-
vicích v otevírací době, tj. ve středu 10–18 hodin, nebo v sobotu 9–13 hodin. 

V případě jakýchkoliv dotazů se neváhejte obrátit na mě nebo na vedení obce.

Článek byl vytvořen na základě materiálů společnosti Respono, a. s.

Jan Škrdla, vedoucí sběrného dvora a člen zastupitelstva obce

Co je a není vidět
Ekonom Frédéric Bastiat před dvěma sty lety ve své stejnojmenné eseji popsal, jak 

některé chování, na první pohled výhodné, je naopak zrádné a často více škodí, než 
prospívá. Zejména jde o takové jednání, jehož nepříjemné důsledky pro ostatní sám 
nepociťuji. Kolik lidí by pálilo v kamnech odpad, kdyby pak museli cítit zápach z něj 
u sebe doma, místo aby obtěžoval sousedy?

Chování, o kterém chci psát, se nicméně týká většiny z nás. Jízda autem. Nechci žeh-
rat na to, jak se v čase znásobil provoz v ulicích, kudy vede průtah obcí. A jaká to byla 
úleva pro část z nás, když byl loni dočasně zavřen průjezd na Holubice. Je to zbytečné, 
protože s hustším provozem na místní úrovni nic moc přímo neuděláme.

Čeho si však nelze nevšimnout je, jak výrazně v naší obci vzrostl počet aut. A tím 
se dostávám k tomu, co je a není vidět. Parkování. V obci je více aut i díky tomu, že 
mnoho z nás neřeší, zda má prostor pro parkování svého auta, protože parkuje zdarma 
na veřejném prostranství. Ať už jsou to parkovací pruhy, silnice před domem, kde ně-
která auta vyloženě tvoří překážku silničního provozu, či na trávě a v zeleni.

Je to logické. Všichni většinou volíme cestu nejmenšího odporu. Proč bych parkoval 
u sebe na dvoře nebo vzadu na zahradě, kde by mi auto zavazelo nebo bylo daleko, 
když jej můžu nechat přímo před domem na obecním. A proč bych řešil, jestli si domů 
pořídit další auto a kde bude stát, když jej můžu zaparkovat na cizím. Nic mě to přece 
nestojí. A to, že na místě, kde parkuji auto, nemůže být nic jiného, třeba chodník, tráva, 
stromy nebo keře, či že parkované auto na silnici vyloženě zavazí, mě netrápí. Osobně 
mi vadí auta na ulicích i vizuálně a raději bych si na procházce obcí připadal jako mezi 
ovocnými alejemi než jako na parkovištích s chodníkem.

Města, která si tímto prošla, vyřešila problém zavedením rezidentního parkování. 
Setkal jsem se s ním i na vesnicích. Na popisné číslo jedno auto s parkováním na veřej-
nosti zdarma či za symbolický poplatek a každé další auto, které neparkuje na soukro-
mém pozemku, třeba za deset tisíc korun ročně.

Drtivá většina z nás občas potřebuje auto, ať už jde o větší nákup, rodinný výlet, nebo 
třeba odvoz starších rodičů k lékaři. Některým nic jiného než parkovat na ulici před 
domem nezbývá. A je těžké být bez auta, když není k dispozici dobrá alternativa. Na 
posledním veřejném zasedání zastupitelstva se strhla živá debata o kvalitě IDS JMK. 
Je to však začarovaný kruh, protože čím více lidí jezdí autem, tím méně jezdí hro-
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madnou dopravou, která je pak ztrátová, omezuje spojení a snižuje se její kvalita, což 
vede k tomu, že více lidí pak jezdí autem a dopadá to pak tak jako například s přímým 
spojením do Vyškova.

Impulzem k napsání tohoto článku je pro mě to, jak v Křenovicích vidím čím dál více 
na vlastní oči negativní důsledky parkování zdarma a bez pravidel popsané v článku 
z blogu Petera Bednára (googlujte: Peter Bednár Lepší Parkování).

Dejte mi vědět, co si o tom myslíte na financni@obec-krenovice.cz.

Vojtěch Drápal, člen zastupitelstva obce

 
Český svaz chovatelů – Základní organizace Křenovice

Základní organizace Křenovice eviduje v letošním roce 17 stálých členů, dva mladé 
chovatele a čtyři členy kroužku králičího hopu.

Na členské schůzi dne 3. března 2023 proběhly v naší organizaci volby. Na post před-
sedy byl opětovně zvolen Pavel Varta, na post jednatele organizace Tomáš Pouchlý, na 
post pokladníka Oldřich Štefan a jako členové výboru Jaroslav Šedý, Martin Kajnar, 
Jaroslav Procházka a Pavel Machát.

Rád bych vás také krátce seznámil s plánem činností pro letošní rok. Mimo trhů do-
mácího zvířectva, které se konají pravidelně každou druhou sobotu v měsíci, plánujeme 
uspořádat v našem areálu tyto akce:

 5. 8. Hod křenovickou kládou
 19.–20. 8. Okresní výstava mladých králíků, drůbeže a holubů 
 16. 9.  Klubová výstava holubů – Moravský pštros – výletky
 13.–14. 10. Okresní výstava exotického ptactva
 14. 10. Speciálka králíků rhonských, siamských, kuních a ruských
 28.–29. 10. Klubová speciální výstava drůbeže – Bantamky
 4.–5. 11. Klubová výstava holubů – český stavák
 25.–26. 11.  Klubová výstava holubů – Moravský voláč sedlatý 
   a Moravský bělohlávek

V případě zájmu o chovatelství vás rádi přivítáme v naší organizaci.

Tomáš Pouchlý, chovatelé Křenovice
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Hodnocení zimní přípravy + novinky v SK Křenovice

Áčko
„A“ tým začal zimní přípravu v úterý 7. února. Ze začátku byly účasti na trénin-

cích rozpačité, bylo znát, že zimní pauza byla dlouhá a klukům se ven příliš nechtělo. 
V termínu od 16.–19. února jsme měli naplánované soustředění, které proběhlo v obci 
Brumov-Bylnice, kde jsme byli ubytovaní v hotelu Aréna. Soustředění se nakonec zú-
častnilo jedenáct hráčů, což sice není mnoho, ale hlavní bylo, že tam byla osa týmu, 
kolem které by se měla točit celá hra. Soustředění bylo kondiční a rozhodně splnilo 
svůj účel. Kluci si sáhli na své kondiční dno, ale v průběhu jarní části sezony se jim 
jejich dřina vrátí. Samozřejmě se také stmelil kolektiv, a i já kluky poznal i z jiné než 
jen fotbalové stránky. 

Po soustředění se do tréninku poctivě pustili i ostatní hráči a momentálně jsem 
s účastí na trénincích spokojený. Trénujeme dvakrát týdně. V úterý máme zamluvenou 
umělou trávu v Otnicích a v pátek trénujeme v hale.

Momentálně máme také odehrané dva přípravné zápasy. První na umělé trávě 
v Dambořicích proti domácímu celku hrající okresní přebor. Utkání jsme vyhráli 5:4. 
Druhý jsme remizovali 2:2 se Slovanem Brno hrající 1.A, na umělé trávě v Otnicích. 
Toto utkání již sneslo přísnější měřítko a s výkonem jsem byl spokojený. V posledním 
přátelském utkání 12. března na trávě v Uhřicích, zvítězily Křenovice 2:0, proti domá-
címu týmu, který hraje 1.B třídu.

Sezona nám začíná v neděli 26. března v Rousínově a já pevně věřím, že budeme do 
jarních bojů kvalitně připraveni.

Mokrý Petr, trenér „A“ týmu 

Benfika
Zimní přípravu Benfika zahájila pozvolna již v prosinci nedělními dopoledními fot-

bálky, postupně se k tomu přidala hala. Letos neprobíhaly společné úterní výběhy, a tak 
každý vyrážel dle svých časových a fyzických možností individuálně. Když jsme se 
pak sešli na našem tradičním místě letních ukončených, na partnerské chatě Benfiky 
Čáslava - Stav, kde jsme tentokrát uspořádali zimní soustředění, bylo ihned poznat, 
kdo kolikrát nazul běžeckou obuv. Soustředění celkově hodnotíme pozitivně, něco se 
naběhalo a stmelil se kolektiv, což je základ. Benfika sehraje tři přátelská utkání s tě-
mito soupeři: Bystrc B, Habrovany a Chválkovice. Jarní část sezóny odstartujeme první 
dubnový víkend ve Vážanech nad Litavou.

Lukáš Obhlídal, hrající trenér
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Starší žáci
Zimní přípravu hodnotím velice pozitivně. Během přípravy jsme se dost potýkali 

s marodkou, ale i přesto probíhaly tréninky v dobrém počtu a ve vysokém tempu. 
Máme za sebou přes 25 tréninkových jednotek, dvě přátelské utkání a dva turnaje. 
Přípravné období bylo zaměřeno hlavně na herní vytrvalost, zlepšení kondice a práci 
s míčem. V průběhu zimní přípravy jsme se zúčastnili trojkolového turnaje v Brněn-
ských Ivanovicích. Po dvou kvalitně odehraných kolech jsme postoupili do středního 
finále, které jsme ovládli. Kluci odehráli několik povedených zápasů a turnaj hodno-
tím jako povedený. V únoru čekal pro několik vybraných kluků turnaj dorosteneckých 
týmů v hale v Křenovicích. V týmu byli společně se staršími hráči a obsadili krásné 
druhé místo. V přátelských zápasech jsme se utkali s Rousínovem, dívkami Lokomo-
tivy Brno. Poslední zápas neboli „generálka“ na sezónu, nás čeká v neděli 19. března 
proti Slavkovu u Brna. 

Do druhé části sezóny vstupujeme domácím zápasem v sobotu 25. března proti 
Bzenci/Vracovu. Po podzimní části jsme na krásném pátém místě a do sezóny jdeme 
s jasným cílem – udržet se v tabulce co nejvýše a prezentovat se pohlednou hrou.

Tomáš Maděra, za trenérský tým starších žáků

Mladší žáci
Přípravu jsme s „mlaďochy“ zahájili již v prosinci. Středeční halu, pokud nám po-

časí dovolí, doplňujeme tréninky venkovními. Venku chodíme především na místní 
„umělku“ (oranžové hřiště), ale přípravu jsme si zpestřili také několika výběhy po 
obci a hokejovými zápasy v nedalekém Rousínově. Zároveň jsme se zúčastnili většího 
množství turnajů (velmi kvalitní Starez cup, turnaj v Rousínově a v domácí hale) a se-
hráli několik přátelských utkání (Drnovice, Těšany, Rousínov). Většinu „přáteláků“ 
hrajeme v Otnicích a Rousínově, kde mají „umělky“ s kvalitním povrchem. V období 
leden–březen hrajeme prakticky nějaké přípravné utkání každý víkend, někdy i ve 
všední den. Hráči se účastní většinou v solidním počtu a zapojily se i děti ze starší 
přípravky, což mě velice těší. Zázemím pro zimní přípravu se vyjma obecní haly sa-
mozřejmě nemůžeme rovnat našim soupeřům jako jsou Dambořice, Kyjov, Hustopeče, 
Lanžhot, Slatina. Vynahrazujeme to ale nasazením, nadšením a trochou improvizace. 
Všichni se už těšíme na první mistrovské zápasy jarní sezóny.

Pavel Čáslava, trenér

Mladší přípravka
Alfou a omegou pro mladší přípravku v zimním období je trénování v hale. Na pra-

videlné páteční tréninky do haly chodí průměrně 18 dětí, omluvenky jsou zejména 
z důvodu nemoci – rodiče jsou rádi za pohyb svých dětí i v zimním období, proto je 
účast velmi vysoká. Do cvičení se snažíme zahrnovat i nefotbalové činnosti, zejména 
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základy gymnastiky (správné provedení kotoulu vpřed, přeskok přes kozu apod.), která 
je důležitým základem pro rozvoj všech sportů. Poté bývá trénink s míčem a za odměnu 
na závěr samotný fotbal.

Pro pokročilejší děti, která už znají pravidla fotbalu a mají jisté návyky, jsme zor-
ganizovali v místní sportovní hale dva turnaje a další jsme odehráli ve Vyškově a Ho-
lubicích. Výsledky byly velmi dobré, i když se na ně v této kategorii nehledí. Větším 
bonusem je pro nás rozvoj fotbalových dovedností při samotném zápase a stmelení 
kolektivu, který táhne za jeden provaz proti ostatním týmům.

Těšíme se do nové sezony, kam díky vzniku B týmu zasáhne ještě více dětí, než tomu 
bylo na jaře.

Filip Celnar a Michal Říha, za trenérský tým mladší přípravky

Celkové zhodnocení přípravy SK Křenovice
Jako klub jsme v rámci všech kategorií odehráli nadstandardní množství přípravných 

utkání, turnajů i externích tréninků, což sebou přináší i větší náklady na pronájmy spor-
tovišť a startovné. Věříme však, že je to správná cesta a že se nám tyto investice vrátí 
v podobě kvalitních výsledků a sportovního růstu našich hráčů.

Velké poděkování patří všem trenérům SK Křenovice. Věnují se svým týmům per-
fektně, zodpovědně a s nadšením. Je to vidět nejen na výsledcích, ale i na chuti všech 
hráčů i hráček do tréninku i do utkání. Za svých 15 let v klubu vnímám, že je tady ak-
tuálně skvělá trenérská parta, možná nejlepší, co tu kdy byla. Doufám tedy, že nám to 
vydrží co nejdéle a že budeme posouvat klub jen a jen kupředu. Také bych chtěl podě-
kovat Obci Křenovice za to, že nám umožnila v maximální možné míře trénovat v hale, 
kterou máme opravdu nadstandardní. Tak už jenom, aby nás na jaře přišli povzbudit 
v hojném počtu také fanoušci a budeme se těšit na první mistrovské zápasy.

Novinky v klubu
1.  První novinkou je plánovaný úvodní ročník přívesnického fotbalového „Křenda 

kempu“, který bude zaměřen na rozvoj fotbalových dovedností mladých hráčů a hrá-
ček. Kemp bude probíhat o letních prázdninách ve dvou turnusech a bude určen 
zejména domácím hráčům a členům klubu v rozmezí ročníků 2013–2008. Vše pod 
vedením klubových trenérů.

2. Založení druhého týmu mladší přípravky.
3. Všechny novinky a aktuality můžete sledovat na nově spuštěném webu 

www.skkrenovice.cz. Slibujeme to už dva roky, ale podařilo se.

Najdete nás také na Facebooku, pod heslem https://www.facebook.com/skkrenovice.

Pavel Čáslava, místopředseda klubu
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Přihlášením k odběru informací na webové adrese:

Tímto registračním letákem, který stačí vyplnit a doručit na úřad.
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SMART neboli chytré Křenovice

Žijeme ve dvacátých letech 21. století, drtivá většina občanů je prostřednictvím 
svého mobilního telefonu neustále online, sociální sítě a internetová média obecně 
jsou IN. Lidé mají zájem o dění ve svém okolí, chtějí být informováni a zároveň jsou 
cenným zdrojem informací a potřebným feedbackem i pro nás na obci. Obec i různé 
spolky aktuálně přináší informace prostřednictvím obecních vývěsek, místního roz-
hlasu, obecního webu či Facebooku.

Chceme však být progresivně smýšlející obcí, a proto pro vás chystáme do budoucna 
některé SMART novinky. V letošním roce plánujeme pořídit elektronickou úřední 
desku, do budoucna zvažujeme redesign webových stránek a jejich funkcionalit. Na 
úřadě sjednocujeme postupně informační systém a připravujeme přechod na novou 
spisovou službu, reflektující nejnovější legislativní požadavky (DEPO, eIDAS apod.).

Dnes bych vás ráda seznámila s projektem�MUNIPOLIS, ve kterém Křenovice od 
ledna fungují. MUNIPOLIS/Mobilní rozhlas je chytrá komunikační síť spojující města 
a obce, firmy, spolky a další skupiny s jejich členy, obyvateli, rodinami či zaměstnanci. 
Vy sami si volíte, jaký typ informací chcete dostávat přímo do vašeho telefonu.

Co�vám�registrace�do�MUNIPOLIS�přinese?
•  Upozornění na krizové�události – výpadky energií, blížící se vichřice, do-

pravní uzavírky, varování před podomními prodejci apod.
•  Novinky a důležitá�upozornění�z úřadu – poplatky, obecní zpravodaj, digita-

lizované hlášení apod.
• Pozvánky�na kulturní a sportovní akce.
• Možnost vyjádřit svůj názor v případných online anketách.
• Mobilní aplikaci samosprávy s užitečnými funkcemi.
•  Pokud vás trápí přeplněné popelnice, nesvítící osvětlení, poničené lavičky či 

spoustu dalších podnětů a závad můžete jednoduše nahlásit přes aplikaci MU-
NIPOLIS.

V registračním procesu si můžete sami nastavit, jaké typy informací vás zajímají 
(např. kultura, doprava, majitelé zvířat). Doporučujeme�vyplnit�vaše�telefonní�číslo�
a�ulici, abychom vás mohli rychle varovat v případě nečekaných událostí (např. havá-
rie vody, přívalové deště). Vaše údaje jsou v bezpečí a v souladu s GDPR!
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PŘIHLASTE�SE�K�ODBĚRU�INFORMACÍ:
https://obec-krenovice.munipolis.cz/registrace

Přidat můžete také sledování informací z jiných obcí či měst do projektu zapojených. 
Z těch okolních například Slavkov u Brna, Holubice, Prace či jiné.

MUNIPOLIS mobilní rozhlas funguje nejen na webu, ale také v mobilní aplikaci, 
kam se dávají pouze nejdůležitější informace, a stejně tak SMS formou. Při nouzovém 
stavu, v případě odstávek elektřiny a dalších anomálií budou registrovaným zájemcům 
zasílány SMS, a to přesně těm, kterých se to týká (pokud uvedete ulici a vyplníte tele-
fon). 

A�bonus�navíc�–�služba�MUNIPOLIS�je�pro�vás�zdarma!
Stáhněte si mobilní aplikaci MUNIPOLIS pro iOS a Android.

Registrovat se můžete také osobně přímo na našem úřadu. 
Rádi vám pomůžeme!

Hana Doležalová, místostarostka obce
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Hasičský�sbor�ve�spolupráci�s�Obcí�Křenovice uskuteční

v�sobotu�29.�dubna�2023�od�10.00�hodin
SBĚR�ELEKTROODPADU.

Sbírají se vysloužilé ledničky, mrazáky, vařiče, el. sporáky a trouby, 
televizory, rádia, monitory, vysavače, fény, 

a ostatní drobné elektrospotřebiče.

Veškeré�zařízení�musí�být�kompletní!
Připravte�prosím�tento�odpad�k�silnici�před�váš�dům.

V případě potřeby, zejména u seniorů,
hasiči na požádání vynesou velké spotřebiče z domácnosti.

Tříděním�odpadu�výrazně�přispíváme�k�ochraně�životního�prostředí.

SK�Křenovice�z.�s.�oznamuje,

že�v�sobotu�15.�dubna�2023�od�9.00�hodin�proběhne
SBĚR�KOVOVÉHO�ŠROTU.

Větší či těžší předměty nahlaste dopředu u zástupce organizátora akce  
pana Petra Maděry na telefonním čísle: 724 990 393.

Organizátoři sběru rádi pomohou tyto předměty vynést.
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•  Dokončujeme výsadbu ovocných stromků do jam, které jsme si na podzim 
připravili, aby dokonale vyvětraly. Broskvoně, které sázíme výhradně na jaře, 
je dobré sázet do teplejší, sluncem prohřáté půdy, kde se lépe ujímají.

•  Stromy s bohatší násadou květních pupenů je dobré přihnojit ještě před kvě-
tem dusíkem, všechny ovocné dřeviny se hnojí i fosforečnými a draselnými 
hnojivy. Nadměrná násada květních pupenů starých stromů (hlavně jádrovin) 
se redukuje řezem. Málo plodící jádroviny, ale i bujněji rostoucí je vhodné 
v této době řezat, u meruněk a broskvoní se provádí jarní řez až ve fázi růžo-
vého poupěte.

•  Je-li tento měsíc chladný a vlhký, ošetřujeme meruňky a višně v době je-
jich kvetení proti moniliovému úžehu květů a větviček, po odkvětu angreštu 
je třeba pamatovat ještě na dva postřiky proti hnědému padlí. Také u zele-
niny je stále více práce – přihnojování, kypření, odplevelování a okopávání. 
U vzcházejících rostlin je třeba kypřit pouze mělce mezi řádky.

•  Malé rostlinky kořenové zeleniny žijí z vláhy, kterou půda zachytila během 
zimy, ale čerstvě vysázenou zeleninu je třeba zalévat. Na připravované zá-
hony pro výsadbu zeleniny se rozhodí plná průmyslová hnojiva (NPK, Cererit 
apod.), zapraví se mělce do půdy a povrch záhonu se urovná. Vysazují se rané 
zeleniny (hlávkový salát, rané zelí, květák, kedlubny, kapusta) a cibule. Proti 
dřepčíkům a plodomorce zelné je dobré košťálovou zeleninu po výsadbě za-
krýt netkanou textilií. Po výsadbě je třeba rostliny důkladně zalít.

•  Pro pozdní sklizeň můžete vysít karotku a na zeleninové záhony se dále vy-
sévá kopr, červená řepa, ředkvička, pažitka, mangold a hrášek. Vysazujeme sa-
zečku cibule a tam, kde jsou příznivé klimatické podmínky, můžeme již v po-
lovině měsíce sklízet čerstvý chřest, či rebarboru. Záhony s vysázenou cibulí 
a některé další zeleninové záhony (např. mrkve) zakryjte netkanou textilií na 
ochranu proti květilce zelné a cibulové a proti pochmurnatce mrkvové. Zakrytí 
netkanou textilií se doporučuje i u raných brambor (stabilizace teploty).

•  Do prohřáté půdy zakryté alespoň 14 dnů průhlednou folií vysazujeme v polo-
vině měsíce rané brambory, které jsme nechali narašit nebo jsme je předpěsto-
vali na teplém místě na světle.

Ze Zahrádkáře pro zahrádkáře –Duben
Základní organizace Českého zahrádkářského svazu Křenovice
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•  V zakrytých plochách (foliáky, pařeniště, skleníčky) přirychlujeme rané zele-
niny a v tomto měsíci sklízíme první čerstvý salát a ředkvičky. Koncem měsíce 
sem vysazujeme předpěstované sazenice rajčat, paprik, lilků, okurek, popř. 
melounů.

•  Do truhlíčků ve skleníku či v teple doma za okno můžeme vysít bazalku 
a předpěstovat k vysázení v květnu na smíšené trvalkové záhony. Na výběr 
máme již několik druhů a odrůd.

•  Ještě před vyrašením oček révy (aby nedošlo k poškození) vyvazujeme u keřů 
tažně, ramena i kmínky a nejpozději hned po vyrašení stříkáme proti akarinóze. 
Ošetření předjarními postřiky proti přezimujícím škůdcům na révě provádíme 
těsně po vyrašení. Z okrasných keřů nám na zahrádce začíná vykvétat zlatice, 
jejíž květy bývají poškozené nočními mrazíky.

•  U růží dokončujeme řez, nové keře, či stromky dosazujeme a okrasný živý 
plot z rostlin Buxusu v této době stříháme. Plamének je třeba chránit u kořenů 
před přímými slunečními paprsky, a proto je třeba v těchto kritických místech 
chránit rostliny nastýlkou vrstvy kompostu. Letničky vzešlé z březnového vý-
sevu v pařeništi přepichujeme (hledíky, astry, ostálky apod.), letničky určené 
k výsevu do volné půdy v tuto dobu vyséváme.

•  Na záhonech rozkvétají tulipány, narcisy a další cibuloviny, nezapomeňte si 
nenápadně poznačit jejich místo a barvy či odrůdy, po odkvětu je většinou již 
od sebe nerozeznáte a po zatažení mnohé ani nenajdete.

•  Druhá polovina dubna je svými klimatickými podmínkami – pokud není příliš 
chladno a studená půda – vhodná na výsev travního semene. Vyseté semeno 
se do půdy zasekává hráběmi, menší plochy se mohou mírně zakrýt prosátou 
kompostovou zeminou, povrch se upěchuje lopatou. U trávníku přichází bě-
hem měsíce také první seč.

•  Koncem měsíce se mohou sázet lilie a mečíky. Také je čas přesazování poko-
jových květin do větších nádob. Jako drenáž se na dno kořenáče používá hrubý 
písek. U rostlin, pěstovaných v květinovém okně, exponovaném k jihu je třeba 
mírnit přímé sluneční záření stíněním, neboť rostliny jsou po zimě, kdy bylo 
slunce nedostatek, zvláště citlivé.

Zdroj: www.zahradkari.cz/odborne
Připravila Kateřina Štouračová
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Za křenovskó stodoló, děcka se tam honijó…
Kolika pamětníkům tento veršík nasadí do hlavy melodii a vzpomínku. Letos to 

bude 60 let, kdy začal v Křenovicích fungovat taneční kroužek, který dostal jméno 
Křenováček a rychle se vypracoval na úroveň zaběhlých kvalitních dětských souborů. 
První umělecká vedoucí, Alena Přetáková, objevovala a oživovala střípky zapomenu-
tého místního folkloru a dokázala je čistě, autenticky a hravě prezentovat na jevišti. 
Křenováček začal vystupovat na přehlídkách a festivalech a byl velmi kladně přijímán 
odbornou veřejností. Dvakrát soubor vystupoval ve Strážnici, natáčel i pořad pro Čes-
kou televizi. Hlavně se ale stal pevnou součástí kulturního života Křenovic a zábavou 
pro volný čas mnoha křenovických školáků. 

A v tom je asi uložena jeho největší hodnota. Kolik zážitků, zábavy, nových míst, no-
vých lidí, přátelství, snahy a úsilí, pocitu sounáležitosti, úspěchu nebo i trošky zklamání 
dal svým členům. Sama jsem již odchovankyní další umělecké vedoucí, Reginy Koke-
šové, která vždycky dbala na autentický, čistý a prostý, ale kvalitně zpracovaný dětský 
folklor. A jen tak mimochodem nás dostala do světa. V nových možnostech 90. let do-
kázala domluvit zahraniční spolupráce a my jsme kromě postupových přehlídek a fes-
tivalů v České republice jeli do Německa, viděli Paříž a tančili na hradě v Budapešti. 

S těmito myšlenkami a vzpomínkami dnes vedu soubor já a snažím se pro něj najít 
další cestu. V současném rychlém světě širokých možností a roztříštěných zájmů, kdy 
se ve velkých věcech točí velké peníze, je zase všechno jinak. Ale Křenováček může 
zůstat věrný sám sobě. Sbírat a oživovat střípky místní lidové kultury, držet si svůj 
čistý a autentický dětský folklor a dávat svým dětem smysluplně strávený čas, zábavu, 
zážitky a pocit sounáležitosti.

V jejím duchu vás všechny srdečně zvu na Besedu u cimbálu a Výroční výstavu, 
která připomene historii dětského Křenováčku a dospělého Křenováku, který letos také 
slaví své výročí, a to 40 let od založení souboru.

Jana Póčová

PoPleteníčko
V úterý 7. března 2023 se v Křenovicích v Domě pro seniory konalo první setkání 

pletařek a háčkařek. Akci zorganizovala paní Broňka Bugárová společně s podporou 
Hanky Doležalové. Podpořit křenovickou akci přijela z Blanska paní Janette Klucková, 
která srazy pletařek a háčkařek organizuje v okolí Blanska již pravidelně. Organizátor-
kám za realizaci tohoto skvělého nápadu moc děkujeme, protože jsme si užili příjemné 
rozesmáté odpoledne.

Účast na prvním setkání byla hojná. Nebylo nás pět ani sedm statečných. Sešlo se nás 
16 žen a jeden statečný muž.

Kdo má pletařku či háčkařku ve svém životě ví, že háčkem nebo jehlicemi nevlád-
nou jen ovčí babička nebo slečna Marplová, že to zkrátka není o věku. To se přece ví, 
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že každá prospěšná manuální práce nás pozitivně ovlivňuje. Přispívá nějakou mírou 
k vytváření vnitřního klidu, kdy mysl vypíná a duše odpočívá. A takové zašmodrchané 
klubíčko, páááni, to chce hodně klidu, soustředění a trpělivosti.

Žijeme v době sdílení. A z doby covidu víme, že setkávání má úplně jinou kvalitu než 
sdílení pomocí mobilu nebo internetu. A proto…

Milé pletařky a háčkařky, dokončete řadu, odložte nástroje a poznamenejte si do ka-
lendáře, diáře či do upomínek, že další�setkání�pletařek�a�háčkařek�v�Křenovicích�se�
uskuteční�opět�v�prostorech�Domu�pro�seniory�v�úterý�4.�dubna�2023�od�15�hodin.

Vezměte s sebou svoje rozpracované dílo nebo na ukázku svoje hotové výtvory a při-
pojte se příště k nám. Přijďte se dozvědět, co kdo umí a tvoří, jak se krotí ponožkové 
jehlice, jak vykouzlit háčkovanou hračku, jak vypadá dračí šátek nebo kdo je ten pán, 
který nám uvařil kafíčko? Důkazem o tom, že s jehlicemi a háčky v rukách upleteme 
páté přes deváté a hravě zvládneme probrat i otázky všehomíra, je recept na skvělou 
pomazánku a bábovku od Broňky, které najdete na konci pozvánky.

Tak, když si 4. dubna 2023 najdete čas a rozhodnete se vyrazit na sraz pletařek a háč-
kařek, a když pak vstoupíte do prostoru domova pro seniory, najdete nás po zvuku 
– jděte za zvukem smíchu. Uvidíte, že všechna očka, která na setkání uvidíte nebo 
vytvoříte – pletená, háčkovaná i vaše – budou veselá.

Šlehačková bábovka
(odměrkou je sklenice/hrnek 250 ml)
1 hrnek cukru krupice
3 vejce
1 smetana ke šlehání
2 hrnky hladké mouky
1 prášek do pečiva
(kakao)

Vejce vyšleháme s cukrem, přidáme šlehačku a dál šleháme. V mouce rozmícháme 
prášek do pečiva a po částech přidáme do šlehané směsi. Bábovku můžeme udělat 
dvoubarevnou – v tom případě do části těsta přidáme kakao. Vrstvíme do vymazané 
a hrubou moukou vysypané bábovkové formy – bílé těsto a pak kakaové. Pečeme 
v předehřáté troubě na 190 °C.

Pomazánka z Moravanky
1 sklenice sterilované zeleninové pikantní směsi Moravanka
30 dkg jemného salámu v celku
3 vařená vejce
majonéza, sůl, pepř
Zahřejeme směs těchto surovin (nevařit):
2 lžíce oleje
2 lžíce plnotučné hořčice
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1 lžíce kečupu
2 kostky cukru
1 lžíce octa

Zeleninu scedíme. Feferonky můžeme vybrat, pokud nechceme pomazánku pikantní 
a zbytek pomeleme. Salám a vařená vejce pomeleme nebo nastrouháme k zelenině. 
Přidáme vychladlou směs zahřátých surovin. Promícháme, dochutíme majonézou, solí 
a pepřem a dáme do lednice odležet. Pomazánka je výborná na jednohubkách, ale hodí 
se i ke svačince.

Těšíme se na vás!
Nadšené účastnice setkání

MAS Slavkovské bojiště v dubnu vyhlásí další výzvu 
pro kulturní a spolková zařízení v území a zahájí další 
kurz Podnikni to! pro začínající podnikatele

Od 4. dubna 2023 se pro obce a spolky na území MAS Slavkovské bojiště otevírá 
další možnost podat žádost o dotaci na rekonstrukci obecních domů, kluboven, soko-
loven nebo orloven včetně obecních knihoven nebo na vybavení zázemí. Žádat mohou 
spolky, obce, svazky obcí, příspěvkové organizace obcí, církevní organizace nebo na-
dace.

V loňském roce byl například podpořen nákup chladícího zařízení pro zvěř, zateplení 
stropu fary, nákup tiskárny do mateřského centra nebo nové kroje a hasičské uniformy. 
Pořizované vybavení musí být v souladu s činností spolku. Příjem žádostí bude probí-
hat od dubna do konce května 2023. Maximální výše dotace bude 100 000 Kč. Výše 
dotace je 80 %.

MAS Slavkovské bojiště za finanční podpory Jihomoravského kraje ve spolupráci 
s projektem Podniknito! otevírá 4. dubna 2023 ve Slavkově u Brna další bezplatný 
kurz pro občany města a okolních obcí. Na kurzu se prakticky naučí, jak najít podni-
katelskou příležitost a krok po kroku ji přetavit v úspěšné a výdělečné podnikání. Na 
své si přijdou jak začínající podnikatelé, tak ti, kteří už podnikají a chtějí své projekty 
zkvalitnit a posunout dopředu.

Kancelář MAS Slavkovské bojiště pokračuje v administraci programu Nová zelená 
úsporám LIGHT, který je určený pro seniory a nízkopříjmové domácnosti. Pracovníci 
kanceláře vystavují odborné posudky, ale také pomáhají se založením národní identity 
občana, registrací na portálu SFŽP a s podáním žádosti. To vše zdarma. V současné 
chvíli je již 100 podaných žádostí.

Všechny informace jsou k dispozici na www.slavkovskebojiste.cz.
 

Hana Tomanová, manažerka MAS Slavkovské bojiště
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POZVÁNKY
Další setkání zájemců o pletení a háčkování
úterý 4. dubna 2023 od 15 hodin 
Dům pro seniory Křenovice

Káva a drobné občerstvení zajištěno.
Přijďte se opět vzájemně inspirovat, nebo si jen popovídat! 

V neděli 30. dubna 2023  
se uskuteční 14. ročník 

„PÁLENÍ ČARODĚJNIC“

Celá akce bude probíhat ve spolupráci obce se všemi spoluobčany ochot-
nými dělat něco pro druhé a za pomoci jednotlivých spolků z Křenovic.

Co nám letošní ročník nabídne?

Čarodějnickou výtvarnou dílnu, soutěže pro malé i větší děti, malová-
ní na obličej, agility, prohlídku hasičského auta, střelbu ze vzduchovky, 
program skupiny historického šermu BUHURT, soutěž o nejkrásnější 

čarodějnici a čaroděje a další…

Hlavní vystoupení:
V silácké produkci se představí

FRANTA SILÁK

… a následovat bude hudební vystoupení skupiny
RAIN LETONICE

Celý program bude probíhat od 14.30 hodin na Sokolském hřišti.

OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO
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Zahájení jarní výstavy

Budování tůní v Remízku


